

Zonta International Endowment Fund
Anita Schnetzer-Spranger, PID, ZI Endowment Committee member

2020-2022 ZI Goal 3: Financial Resources

“Donations to the endowment funds for sustainability and growth of the foundation continue to be made towards achieving the long-term goal of US\$ 10,000,000.”

In 2019 Zonta International celebrated its 100th Anniversary. For a whole century Zonta has been empowering women and girls, fighting to ensure that women’s rights are human rights, that women reach their full potential on an equal basis with men and that they are able to live in an environment free of violence.

The Centennial Anniversary Endowment Campaign (CAEC) was an intensive fundraising effort to ensure that Zonta will be able to sustain projects and programs to meet the needs of future generations of women and girls and to secure Zonta’s commitment to service and advocacy for the next hundred years.

The CAEC ended at the 2020 online Chicago Convention when ZI celebrated their centenary of supporting and advocating for women.

*However, the **Endowment Fund** campaign to reach **US\$10 million is ongoing** with the aim to **meet the goal by the 2028 Convention**. At the conclusion of the CAEC, the Endowment Fund had reached significant growth in both principal and earned income bringing it to US\$5.9 million.*

What is an Endowment? The Endowment Fund is a long-term investment fund providing a stable financial base of income. Only dividends and interest from the investment can be used, the principal amount invested remains intact.

The Endowment Fund is totally separate from our biennial funding for ZI Service Projects and Educational Programs approved by us at Convention.

Why an Endowment? Annual donations fluctuate, membership levels vary and economic and social challenges may have great impacts as we have seen during the pandemic. By establishing the Endowment we create a stable base to meet these uncertainties. The investment income is available for use, thus ensuring that our project and programs will be carried forward long into the future. Having a robust Endowment helps us to do better financial planning over a longer period of time if we need to.

As we experience uncertainty in these unprecedented times, kindness unites us as a global community. Everyone has the power to make a positive difference in the lives of others by giving to those in need.

Through the collective efforts of Zonta’s members, we can make a measurable impact in the lives of women and girls across the world:

“My Present for the Future” : “My Present for the Future” is a new endowment donation opportunity for individuals and clubs to make a personal gift to the Foundation. The Zonta Foundation for Women invites all members to join Zontians around the world in celebrating their special day, like birthday, anniversaries, etc. with a present for the future.

Please visit www.zonta.org/MyPresentForTheFuture to learn more about this new giving opportunity.

**Through our contribution to the Endowment Fund we give NOW for the FUTURE –
We Honor our Past and Build on our Future!**

Zonta International Endowment Fund (Stiftungsfonds)
Anita Schnetzer-Spranger, PID, ZI Endowment Committee member

2020-2022 ZI Goal 3: Financial Resources

“Donations to the endowment funds for sustainability and growth of the foundation continue to be made towards achieving the long-term goal of US\$ 10,000,000.”

2019 feierte Zonta International sein 100-jähriges Bestehen. Seit einem ganzen Jahrhundert unterstützt Zonta Frauen und Mädchen und kämpft dafür, dass Frauenrechte Menschenrechte sind, dass jede Frau gleichberechtigt ihr volles Potenzial entfalten und in einer gewaltfreien Umgebung leben kann.

Die Centennial Anniversary Endowment Campaign (CAEC) zum 100-jährigen Bestehen von Zonta, war eine intensive Spendenaktion, um zu gewährleisten, dass Zonta auch zukünftig Frauen und Mädchen im Sinne unserer Mission mit Projekten und Programmen helfen kann, um Zontas Engagement für Service und Advocacy zu sichern.

Die CAEC endete bei der Online-Convention von Chicago 2020, bei der Zonta International sein langjähriges Engagement zum Wohl von Frauen und Mädchen feierte.

Die allgemeine **Kampagne für den Stiftungsfonds läuft jedoch bis zur 2028-Convention weiter**, um die angestrebten **10 Millionen US-Dollar zu erreichen**. Zum Ende der Centennial Anniversary Endowment Campaign 2020 verzeichnete der Stiftungsfonds ein deutliches Wachstum sowohl beim Grundkapital als auch bei den Erträgen von 5,9 Millionen US-Dollar.

Was ist ein Stiftungsfonds? Der Stiftungsfonds ist eine Langzeitinvestition, die ein kontinuierliches, stabiles finanzielles Einkommen gewährleistet. Nur Dividenden und Zinsen dürfen entnommen werden, das Grundkapital bleibt dabei unangetastet. Der Stiftungsfonds ist völlig unabhängig von unseren ZI-Serviceprojekten und Bildungsprogrammen, die von den Mitgliedern auf der Convention genehmigt werden.

Warum ein Stiftungsfonds? Jährliche Spenden schwanken, Mitgliederzahlen variieren und wirtschaftliche und soziale Herausforderungen können große Auswirkungen haben, wie wir während der Covid-Pandemie gesehen haben. Mit einem soliden Stiftungsfonds schaffen wir eine stabile Basis, um diesen Unsicherheiten zu begegnen. Die Kapitalerträge stehen zur Nutzung zur Verfügung und sichern so die Fortführung unserer Projekte und Programme in der Zukunft.

In diesen beispiellosen Zeiten erfahren wir viel Unsicherheit, uns vereint aber die globale Gemeinschaft. Jeder hat die Möglichkeit, das Leben anderer positiv zu beeinflussen, indem er Bedürftigen gibt.

Durch gemeinsamen Bemühungen können wir wirkungsvoll Einfluss nehmen auf das Leben von Frauen und Mädchen auf der ganzen Welt:

„Mein Geschenk für die Zukunft“ : „Mein Geschenk für die Zukunft“ ist eine neue Möglichkeit als Einzelperson oder als Club in den Stiftungsfonds zu spenden. Die Zonta Foundation for Women lädt alle Mitglieder ein, gemeinsam mit Zontians auf der ganzen Welt ihren besonderen Tag wie Geburtstag, Jubiläen usw. mit einem Geschenk für die Zukunft zu feiern.

Mehr Informationen zu den neuen Spendenmöglichkeiten findet Ihr auf:

www.zonta.org/MyPresentForTheFuture.

Mit einer Spende an den Stiftungsfonds unterstützen wir die fortwährenden Bemühungen von Zonta in der Zukunft. Wir ehren unsere Vergangenheit und bauen an unserer Zukunft!